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Protokół nr XXVI/2013 
z XXVI Sesji VI kadencji Rady Gminy Pruszcz Gdański, 

która odbyła się dnia 31 stycznia 2013 r. 
 
W XXVI Sesji Rady Gminy Pruszcz Gdański uczestniczyli: wójt gminy- Magdalena 
Kołodziejczak, z-ca wójta Andrzej Bożyk, sekretarz gminy – Małgorzata Grzegorczyk, 
skarbnik gminy – Mirosława Lica oraz radca prawny – Elżbieta Zajączkowska - 
Matejko.  
 
I. SPRAWY REGULAMINOWE 
 
1. Otwarcie Sesji. 
Otwarcia XXVI Sesji Rady Gminy dokonał Przewodniczący Rady Marek Kowalski.  
 
2. Stwierdzenie Quorum.  
Przewodniczący obrad sprawdził listę obecności radnych stwierdzając quorum; 
ustawowy skład Rady Gminy Pruszcz Gdański wynosi 15 radnych. Listę obecności 
podpisało 10 radnych.  
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 
3. Przyjęcie porządku obrad.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski- Czy ktoś z Państwa radnych ma 
uwagi do porządku obrad?  
Pani wójt Magdalena Kołodziejczak – wnoszę o zdjęcie z porządku obrad projektu 
uchwały nr 2 w bloku uchwał w sprawie zatwierdzenia taryfy dla zbiorowego 
zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie Gminy 
Pruszcz Gdański. Jest to tylko i wyłącznie okoliczność formalna, ponieważ zgodnie z 
przepisami ustawy o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu 
ścieków istnieją obligatoryjne terminy do zachowania. W związku z tym, że mieliśmy 
dosyć długą procedurę wyboru nowego prezesa spółki Eksploatator i został on 
powołany 28 stycznia 2013 r., projekt tej uchwały nie mieści się w terminie do 
uchwalenia przez Radę Gminy, ponieważ uchwała powinna być podjęta w ciągu 45 
dni od dnia przedstawienia wniosku. To wcale nie znaczy, że zostaniemy bez 
ogłoszonej stawki za wodę i ścieki, ponieważ ustawa przewiduje, że w takiej sytuacji 
Wójt przyjmuje zweryfikowaną stawkę. Zapoznałam się ze wszystkimi opiniami 
Komisji Stałych, które oczywiście będą uwzględnione i w tym roku różnica będzie 
jedynie taka, że to Wójt ogłosi stawkę zarządzaniem, a nie będzie to ogłaszane na 
podstawie uchwały. Ta stawka wejdzie w życie z dniem 15 lutego 2013 r., tak jak było 
przewidywane. Naszym zamiarem było też zapoznanie nowego prezesa z niezwykle 
restrykcyjną wysokością tej stawki, niewielką podwyżką i przedstawienie mu 
faktycznych obciążeń jakie z tego tytułu będą skutkowały na jego pracę.  
W miejsce tej uchwały proszę o wprowadzenie projektu uchwały w sprawie nadania 
nazwy ulicy w miejscowości Straszyn, który był przedstawiony na posiedzeniach 
Komisji oraz przez nie zaopiniowany. Wniosek o nadanie nazwy ulicy wpłynął tuż po 
wysłaniu do państwa materiałów na Sesję, został złożony przez Radę Sołecką 
zgodnie z zapisami statutu sołectwa Straszyn. Ulica ma nosić nazwę Jasia i Małgosi i 
obejmować będzie prywatny teren. Ponieważ jeden z właścicieli działki chciałby się 
już zameldować, niezbędne jest nadanie nazwy ulicy.  
Pani Adriana Kubska – nie za bardzo zrozumiałam pani wypowiedź odnośnie 
uchwalania stawek wody. Rozumiem, że po zapoznaniu nowego prezesa z 
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obowiązkami, które ma, państwo również podejmiecie decyzję w sprawie wysokości 
stawek za wodę i ścieki – czy ona będzie różna od tej którą myśmy ustalili? 
Pani wójt Magdalena Kołodziejczak – stawka będzie dokładnie taka, jaką państwo 
ustaliliście. Różnica jest tylko taka, że będzie ona wprowadzona zarządzeniem wójta,  
a nie uchwałą Rady Gminy. Weryfikacja wójta polegała właśnie na przyjęciu państwa 
uwag. Stawka zostanie więc taka, jaką państwo zaproponowaliście i ustaliliście.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski - Kto jest za przyjęciem zmian do 
porządku obrad? 
W głosowaniu wzięło udział 10 radnych, za przyjęciem zmian do porządku obrad 
XXVI sesji Rady Gminy głosowało 10 radnych.   
 
Chciałbym również poinformować, że w ostatnim czasie w Dzienniku Bałtyckim został 
przeprowadzony plebiscyt na Osobowość Roku Powiatu Gdańskiego i jego 
zwyciężczynią została pani Sołtys Borkowa Weronika Chmielowiec, której serdecznie 
gratulujemy, dziękujemy za pracę na rzecz naszej Gminy i życzymy wielu sukcesów.  
 
4. Przyjęcie protokołu z XXV Sesji Rady Gminy. 
Jeżeli nie będę widział i słyszał uwag do protokołu, stwierdzę, że protokół z XXV  
Sesji został przyjęty. Czy ktoś z państwa chce wnieść uwagi do protokółu? Jeżeli nie, 
to stwierdzam, że Protokół z XXV Sesji Rady Gminy został przyjęty bez uwag.   
 
II. Sprawozdanie z działalności wójta między sesjami Rady. 
Pani wójt Magdalena Kołodziejczak – ten miesiąc, który minął od czasu 
poprzedniej sesji, to jeszcze w dużej mierze były spotkania świąteczne i noworoczne. 
Miałam ogromną przyjemność spotykania się z różnymi środowiskami, gdzie 
przekazywałam życzenia również od Państwa. Ten czas to również rozpoczęcie 
realizacji nowego budżetu i chcę powiedzieć, że już ogłosiliśmy przetarg na przewozy 
autobusowe. To jest bardzo duży przetarg, który wymagał ogłoszenia w Biuletynie 
Europejskim, ze względu na wartość tego przetargu. Rozstrzygnęliśmy przetarg na 
remont dwóch świetlic w Bogatce oraz Wiślinie. Przygotowujemy też przetarg na 
„schetynówkę”. Uzyskaliśmy dofinansowanie na budowę układu drogowego w 
Straszynie, który jest niezwykle ważny. Spełniliśmy wymogi, które były postawione, 
będzie to duża inwestycja, także przygotowujemy się do tego. Przetarg na ul. 
Wierzbową w Przejazdowie jest już ogłoszony. Ten pierwszy miesiąc roku był 
poświęcony również na dalsze prace związane z przygotowaniem informacji dla 
mieszkańców na temat nowego systemu gospodarowania odpadami. Jesteśmy już w 
fazie drukowania deklaracji, także niedługo nasi mieszkańcy je otrzymają. 
Przygotowujemy kilka kanałów przekazania, ponieważ chcemy zdążyć żeby poszły 
one z nakazami podatkowymi. Będą więc je roznosili nasi kurierzy, zostanie 
umieszczona informacja dla osób, którzy takich nakazów podatkowych nie dostaną 
czy z różnych powodów nie będą w ich posiadaniu, będą one u państwa sołtysów, 
państwa radnych, na stronie internetowej. Zaczynamy dużą kampanię informacyjną, 
niedługo będą też ulotki, sukcesywnie będziemy przekazywać mieszkańcom co gdzie 
należy wrzucać, a nie jest to wcale takie proste. Mieliśmy ostatnio w tym temacie 
duże szkolenie i muszę powiedzieć, że wybitni specjaliści w tym temacie, 
zastanawiali się jak niektóre rzeczy rozdzielać. Ale myślę, że takie przekazywanie 
informacji krok po kroku da nam pozytywny efekt. Tak jak państwu powiedziałam, na 
sesji budżetowej podjęliśmy bardzo szeroko zakrojone działania, związane z 
pozyskaniem dodatkowych środków na remont mostu w Krępcu. Są pewne efekty, 



 3 

pan Wojewoda i pan Marszałek włączyli się w tę sprawę, także jest nadzieja, że 
będziemy mogli korzystać z dodatkowych środków i ten koszt, który jest 
przewidziany, nie będzie tylko z pieniędzy Gminy.  
Przygotowujemy się też do ferii zimowych, jesteśmy po spotkaniach z dyrektorami 
szkół i dyrektorem OKSiR-u. Jeżeli ktoś z państwa chce się więcej na ten temat 
dowiedzieć, to pierwsze informacje są już na naszej stronie internetowej oraz na 
stronie OKSiR-u. Ustalenia są takie, że pierwszy tydzień ferii będzie organizowany 
przez szkoły i będą to godziny na ogół od 9 do 13 i w sytuacjach, kiedy będzie to 
konieczne to nawet do 15. Naturalnie będą to zajęcia sportowe, plastyczne, teatralne 
itd. Drugi tydzień to będzie organizacja wypoczynku przez OKSiR. Także te dzieci, 
które będą chciały, na pewno nie będą narzekały na brak zajęć.  
Jesteśmy już po wyborze prezesa Spółki Eksploatator, odbyło się już spotkanie ze 
wszystkimi pracownikami, omawiamy nową strategię działania, bo pewne rzeczy 
chcemy usprawnić i polepszyć. I to jest duże wyzwanie przed panem prezesem, 
które ma prowadzić do jeszcze lepszej gospodarki wodno- ściekowej, chcemy 
uszczelnić dystrybucję wody, a także będziemy robili ponowną analizę przyłączy 
kanalizacyjnych. Z pierwszych naszych informacji wynika, że tam gdzie kanalizacja 
została wybudowana niedawno, to nie ma w zasadzie większych problemów z 
podłączaniem, bo mieszkańcy na to czekali. Dużo gorzej jest tam, gdzie kanalizacja 
od jakiegoś czasu już funkcjonuje. Wcześniej ludzie mieli szamba i niestety zdarza 
się tak, że funkcjonują one teraz z dziurawym dnem, albo tego dna w ogóle  nie ma.  
Jesteśmy też po spotkaniu z referatem inwestycji, ustaliliśmy kolejność przetargów, 
tak żeby te największe inwestycje wyszły jak najszybciej. Konkurencja na rynku jest 
ogromna i tak np. na remont dwóch świetlic o wartości ponad 200 tys. zł, zostało 
złożone 33 oferty. Także rzeczywiście początek roku to jest taka pustka na rynku, 
wszyscy się dopiero przymierzają do realizacji zadań i my właśnie chcemy ten czas 
wykorzystać.  
Jak pogoda się poprawi to zaprosimy państwa ponownie na objazd po gminie. 
Największą inwestycją, która teraz się dzieje to rozbudowa szkoły w Borkowie. 
Tempo prac jest nawet szybsze niż przewiduje harmonogram. Wykonawca 
wywiązuje się należycie, nie ma większych problemów z koordynacją prac z 
odbywającymi się jednocześnie zajęciami w szkole. Jedyną perturbacją dla 
mieszkańców będzie przedłużenie wakacji również dla przedszkolaków. Zgodnie ze 
zwyczajem, przedszkola mają zawsze tylko jeden miesiąc wakacji, natomiast w tym 
wypadku, żeby nie narażać dzieci, te wakacje dla przedszkolaków również zostaną 
wydłużone z tym założeniem, że rodzice będą mogli oddać dzieci na dodatkowy 
miesiąc do innych przedszkoli. Z taką informacją zwrócimy się do mieszkańców, 
podamy wszelkie kontakty.  
 
III. Informacje Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w 
okresie międzysesyjnym.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski-  przez okres międzysesyjny 
uczestniczyłem w wielu spotkaniach noworocznych oraz świątecznych.  
4 stycznia wpłynął do Rady Gminy wniosek o udostępnienie protokołów z posiedzeń 
Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej za rok 2012. 
Wnioskodawca został poinformowany o trybie i sposobie udostępniania tych 
informacji i protokoły zostaną mu przekazane.   
Wpłynęło również pismo od mieszkanki Wiślinki dotyczące przyjętej przez Radę 
Gminy metody za gospodarowanie odpadami, która nie zgadza się z naszym 
stanowiskiem, do czego ma pełne prawo. Natomiast budujące jest to, że jest to tylko 
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jeden taki głos, który wpłynął do Rady Gminy. Z moich rozmów z mieszkańcami 
wynika, że większość osób jest zadowolona z wybranej przez nas metody.  
14 stycznia wpłynął wniosek od mieszkanki Cieplewa w sprawie wykupu budynku 
przy ul. Lotniczej. Tą sprawą zajmą się Komisje Stałe Rady Gminy.  
25 stycznia odbyło się spotkanie Przewodniczących Rad Gmin i Powiatów. W 
spotkaniu wzięło udział 6 przewodniczących oraz Wójt Gminy Trąbki Wielkie. 
Rozmawialiśmy na temat spraw bieżących, którymi zajmują się Rady, wymienialiśmy 
się doświadczeniami i uwagami.  
Chciałbym również poinformować, że w najbliższym czasie złożymy do redakcji 
Dziennika Bałtyckiego pismo w sprawie sprostowania artykułu z dnia 18 stycznia 
2013 r. dotyczącego podjętej przez Radę Gminy uchwały w sprawie sprzedaży 
działek w Mokrym Dworze dla SKR-u. W tym artykule pojawiło się zbyt dużo 
nieprawdziwych i wprowadzających w błąd czytelnika informacji.  
 
IV. Zatwierdzenie planów pracy stałych komisji Rady Gminy Pruszcz Gdański 
na rok 2013. 
Przewodniczący Komisji Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu Karol 
Karc odczytał plan pracy na rok 2013, który stanowi załącznik nr 2 do niniejszego 
protokołu. 
Członek Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej 
Małgorzata Osowska odczytała plan pracy na rok 2013, który stanowi załącznik nr 3 
do niniejszego protokołu. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej Ewa 
Romik odczytała plan pracy na rok 2013, który stanowi załącznik nr 4 do niniejszego 
protokołu. 
Z-ca Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Zbigniew Demczuk odczytał plan pracy 
na rok 2013, który stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski- czy ktoś z państwa ma uwagi lub 
wnioski dotyczące planów? 
Nie zgłoszono.  
Plany pracy Komisji Stałych Rady Gminy na rok 2013 zostały przyjęte jednomyślnie, 
za przyjęciem planów pracy głosowało 10 radnych.  
 
V. Interpelacje i zapytania radnych.  
Pan Karol Karc – zwracam się do pani Barbary Biedrzyckiej z prośbą o interwencję 
Starostwa Powiatowego w sprawie drogi łączącej miejscowość Rekcin z Pruszczem 
Gdańskim, przechodzącą przez Juszkowo. W zeszłym roku udało się nam 
spowodować, że odcinek tej drogi został naprawiony tj. wylano tam nowy asfalt, a 
jednak w dniu dzisiejszym ta droga jest w fatalnym stanie.   
Pani Aneta Kaszubowska – Rogiel – co prawda na dzień dzisiejszy zimy na razie 
nie widać, ale jeszcze niedawno były złe warunki i nie wiadomo kiedy się powtórzą, a 
my mamy taki problem, że u nas występują drogi wojewódzkie, powiatowe, gminne i 
prywatne i tak naprawdę nie wiemy do kogo się zwracać w sprawie, gdy na którejś z 
nich występuje problem. Problem dotyczy głównie dróg – ul. Szkolna i ul. Osiedlowa. 
Do pewnego czasu, jeszcze jak sprawowałam funkcję sołtysa, Gmina odśnieżała 
nam tę drogę regularnie, przynajmniej ten odcinek koło szkoły. W tym roku jednak 
bardzo sporadycznie była ona odśnieżana. Mieliśmy też taką sytuację, że przez 
tydzień czasu nikt jej nie odśnieżył, przez co mieszkańcy „ślizgali się” po tym odcinku 
i nikt nam nie pomógł. Próbowałam monitować u radnego Pastuszka, który wykonał 
parę telefonów, ale niestety na obietnicach się skończyło. Całe szczęście, że zima 
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odpuściła, nie ma już opadów, ale ten temat systematycznie będzie wracał i dotyczy 
to dróg powiatowych. Wszystkie inne instytucje jak województwo czy gmina 
wywiązuje się ze swoich zadań, problemem jest zawsze Powiat. Zastanawiam się 
nawet po co nam są te chodniki, skoro latem nie można z nich korzystać, bo są 
krzywe i można sobie złamać nogę, a zimą są nie odśnieżone i  tak cały czas 
musimy chodzić drogą. Dlatego proszę, żeby pochylić się nad tematem.  
Pan Zbigniew Demczuk – mam prośbę odnośnie drogi wojewódzkiej w 
Przejazdowie, obok sklepu Biedronka. Tam są ustawione tablice, które ograniczają 
widoczność, tak że osoby, które jadą od strony Sobieszewa i osoby, które wyjeżdżają 
ze sklepu nawzajem siebie nie widzą. Prosiłbym o przeniesienie tych znaków lub o 
podniesienie ich do góry. Tam dochodzi do kolizji, na szczęście lekkich, ale trzeba to 
poprawić, bo one zagrażają bezpieczeństwu użytkowników.  
Druga sprawa, to wiem, że weszła nowelizacja ustawy o gospodarowaniu odpadami, 
która dopuszcza zastosowanie dwóch metod pobierania opłat. Czy my będziemy 
robić w związku z tym jakąś zmianę w tym systemie, który wybraliśmy czy zostajemy 
przy jednej metodzie?  
Mam również pytanie do pani radnej powiatowej – chodnik w Bogatce w stronę 
Koszwał, który został odnowiony po remoncie drogi krajowej nr 7 nie jest w ogóle 
odśnieżany, więc nie wiem jaka jest korzyść z niego dla mieszkańców? Dzwoniłem 
do firmy, która powinna się tym zajmować, bo wygrała przetarg na odśnieżanie i 
dowiedziałem się, że firma wykonuje tylko to co ma zlecone. A sytuacja jest teraz 
taka, że ludzie chodzą tam ulicą, bo chodnik jest zasypany. To jest chodnik, który jest 
położony przy drodze powiatowej. Więc mam pytanie czy gmina ma go utrzymywać 
czy Powiat?  
Pan Maciej Wysocki – rozmawiałem ostatnio z księdzem w sprawie wykupionej 
przez gminę ostatnio działki w Wiślinie pod cmentarz. Natomiast do tej pory ksiądz 
nie może jej użytkować zgodnie z przeznaczeniem. Doszło tam do takiej sytuacji, że 
dwóch mieszkańców zostało tam pochowanych, a nie powinno to mieć miejsca i 
okazało się, że te ciała będą musiały zostać przeniesione. Prosiłbym więc o 
wyjaśnienie tej kwestii i spowodowanie, żeby tych ciał już nie ekshumować i nie 
przenosić, tylko żeby działka mogła być użytkowana zgodnie z przeznaczeniem.  
Pani Adriana Kubska – po roztopach ul. Zielona i Topolowa są w tragicznym stanie. 
Mieszkańcy ul. Zielonej nie wiedzą czy mają chodzić w kierunku ul. Nowej czy ul. 
Tczewskiej, bo w żadnym miejscu nie da się przejść. Też przejeżdżałam tym 
odcinkiem i tam można się tylko ślizgać. Prośba więc, żeby te ulice zrobić 
przejezdnymi, utwardzić je.  
Następna sprawa to chodnik między ul. Jasną i Tczewską, gdzie został on 
zaadaptowany przez dwóch mieszkańców i prośba, żeby może zdyscyplinować ich, 
żeby postawili sobie płot, bo oni nie chcą rozmawiać w tym temacie.  
W prognozie wieloletniej będziemy wprowadzać zmiany w finansowaniu naszej 
gminnej linii autobusowej i prośba jest taka, żeby przedstawić nam bilans jak to 
wygląda po roku funkcjonowania, a przy okazji można by było przedstawić jakby to 
wyglądało gdyby jedną linię nocną dołączyć.  
Pan Mariusz Kociński –pani Wójt mówiła w swoim sprawozdaniu o organizowaniu 
przetargów i mnie interesuje zbiornik retencyjny i ul. Kwiatowa, bo wiadomo że im 
szybciej to zrobimy tym lepiej. Poza tym nie chcielibyśmy takiej sytuacji, że na jesień 
wejdą wykonawcy, bo wtedy jest to najgorszy okres dla mieszkańców. Mam więc 
pytanie czy budowa ul. Kwiatowej rozpocznie się w miarę szybko? Jest to bardzo 
istotne, żeby szybko ogłosić przetarg i żeby można było zacząć pracę.  
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Na grudniowej sesji zgłaszałem wniosek w sprawie ul. Akacjowej, chodziło o 
spowalniacz ruchu przy przystanku. W Borkowie wszystkie nowo wybudowane ulice 
są zaopatrzone w spowalniacze ruchu. To znakomicie pełni swoją funkcję, nie ma 
problemu przekraczania prędkości, przez co mieszkańcy czują się w miarę 
bezpiecznie. Natomiast na ul. Akacjowej prędkość jest rozwijana do 80 – 90 km/ha. 
W związku z tym prośba, żeby na wiosnę postawić tam dwa znaki: kontrola prędkości 
i fotoradar, na początku i na końcu ulicy. To w dużej mierze załatwi sprawę i wpłynie 
na poprawę bezpieczeństwa.  
Ostatnio zrobiono mi zdjęcie na Rotmance, także zasilę budżet wpływem z mandatu i 
proszę o wykorzystanie pieniędzy również w tym kierunku.  
Druga sprawa to łatanie dziur na drogach. Jest jeszcze dość wczesna pora na 
rozmowy w tym temacie, ale prosiłbym, żeby już to rozważyć, szczególnie jeżeli 
chodzi o ul. Akacjową, bo dziur będzie bardzo dużo, ta droga się sypie i przyjdzie 
moment, że w ogóle nie będzie można przejechać. Proszę też, żeby przypilnować 
wykonawców jeżeli chodzi o odwodnienie tego miejsca przy sali gimnastycznej, gdzie 
woda wypływa na drogę, zamarza i stwarza duży problem.  Jeżeli zakończy się 
budowa sali to pewnie już nie będzie możliwości wykonywania jakiś dodatkowych 
prac, więc lepiej to zrobić w tym momencie.  
 
VI. Sprawy sołeckie.  
1. Zapytania i wnioski Stowarzyszenia Sołtysów.  
Nie zgłoszono wniosków.  
2. Zapytania i wnioski sołeckie.  
Pan Wiesław Zbroiński – po przedostatnim artykule na temat SKR-u w Echu 
Pruszcza, rozdzwoniły się do mnie telefony w sprawie wielkości gruntu jaka została 
tam przedstawiona, tak że obawiam się, że za tydzień działka może być już wielkości 
17 ha. Nie wiem dlaczego Gmina tak długo czeka, bo sprostowanie do tego artykułu 
powinno być od razu w następnym wydaniu Echa Pruszcza zamieszczone. Nie 
można pisać w ten sposób, że 1,7 ha zostało sprzedane, bo nawet cały plac SKR-u 
tyle nie ma.  
Druga rzecz to powinno się wyjaśnić również sprawę przeznaczenia tej działki, bo 
teraz pisze się, że jest to stacja paliw, a w rzeczywistości to są dwa zbiorniki 
zakopane w ziemi w latach 70- tych, z których jeden jest dziurawy i dlatego ta stacja 
została zamknięta, a była ona przeznaczona tylko dla ciągników. Więc powinno się 
przekazać do redaktora prawdziwe informacje, bo niedługo wyjdzie, że tam może stoi 
Petrochemia Płocka albo jakiś inny koncern.  
Ludzie do mnie dzwonią i pytają co się dzieje w tej sprawie, ale nie umiem im 
odpowiedzieć, bo sam nie mam żadnych informacji. Nikt z mieszkańców, którzy 
przylegają terenem do tego placu nigdy nie zgłaszał, że chce kupić tam działkę. 
Także dziwię się, że ta sprawa w ten sposób jest nagłaśniania, ale widocznie komuś 
na tym zależy. Prosiłbym, żeby Echo Pruszcza sprostowało swój artykuł i napisało 
prawdę.  
Pani Weronika Chmielowiec – zwracam się z prośbą, żeby przy rozbudowie szkoły 
w Borkowie, która obecnie trwa, zająć się również rozbudową parkingu, może 
dołożyć temu samemu wykonawcy trochę środków, żeby kawałek placu obok szkoły 
zagospodarować wraz z ogrodzeniem. To na pewno nie będzie duży koszt. Miejsce 
na to jest i dzięki temu przybyłoby około 20 miejsc parkingowych, a to jest bardzo 
dużo, bo jak puści się ruch nie ul. Akacjową, tylko pod samą szkołą to doprowadzimy 
do kompletnego paraliżu drogowego, gdyż samochody będą się przed szkołą 
zatrzymywać i trudno będzie przejechać. Bezpieczeństwo jest jednak najważniejsze.     
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Pan Janusz Sampolski – chciałem skierować również wniosek do pani Barbary 
Biedrzyckiej, przychylając się do wniosku pani radnej Kaszubowskiej – Rogiel w 
sprawie odśnieżania. Chciałbym uzyskać informację czy Starostwo faktycznie 
oszczędza na odśnieżaniu czy przyjęło taką zasadę słabego odśnieżania, bo drogi 
powiatowe są najgorzej odśnieżanymi drogami w porównaniu do gminy czy 
województwa? Nasze gminne drogi mimo, że w klasyfikacji są o rangę niżej i tak 
lepiej utrzymane. Gdyby mogła pani na następną sesję dać nam odpowiedź na to 
pytanie, to też mielibyśmy jakiś punkt odniesienia do naszych dalszych działań.  
Kolejna sprawa to drobna rzecz – pojemniki na odzież. Nie mówiłbym o tym na sesji, 
ale ten temat ciągnie się już pół roku. My chcemy się pozbyć pojemników na odzież, 
a dzwoniąc pod numer, który na tym pojemniku jest, nikt go nie odbiera. Tak 
naprawdę to ja sam mógłbym wywieść ten pojemnik na złom, ale nie chcę tego robić, 
bo może kiedyś ktoś mnie o coś oskarży w związku z tym. Te pojemniki w naszej 
miejscowości są w ogóle nie potrzebne, na razie w żaden sposób nie możemy tego 
załatwić, dlatego poruszyłem ten temat na sesji.  
Dobiega końca budowa obwodnicy, ale wiem że jeszcze ostatnie ustalenia między 
Gminą a GDDKiA nie zostały spisane, więc prosiłbym żeby jak będziecie jako Urząd 
formułować wnioski, żebyście wzięli pod uwagę również nasze postulaty. Najlepiej 
byłoby się po tym terenie przejechać i to obejrzeć. Dlatego proszę o takie 
przypilnowanie tych naszych miejscowości.  
2 stycznia odbyła się rozprawa administracyjna dotycząca budowy wytwórni mas 
asfaltowych, w której uczestniczyła m.in. pani Wójt. Chciałbym prosić o jedną rzecz: 
my w jednym z naszych wniosków zgłosiliśmy to, żeby Urząd Gminy wykonał na swój 
koszt kontr- raport do raportu pana Ciesielskiego, który wg naszej opinii wprowadził 
w błąd instytucje i osoby prywatne. Dlatego proszę o sfinansowanie takiego raportu i 
gdyby była taka możliwość, żebym w jakimś stopniu mógł w tym uczestniczyć. Nas 
interesuje przede wszystkim pomiar natężenia zanieczyszczenia powietrza i 
chcielibyśmy, żeby ten punkt był w pobliżu Przejazdowa albo w samej miejscowości.  
Wspólnie z OKSiR-em organizujemy kolejny Memoriał Tomasza Słupeckiego na 
który serdecznie wszystkich zapraszamy. Memoriał odbędzie się 2 marca, 
rozpoczęcie o godz. 9.00.  
Pan Bogdan Laskowski – jeżeli chodzi o odśnieżanie dróg powiatowych, to w mojej 
miejscowości nie było żadnych problemów, być może z powodu dobrego wykonawcy.  
Mam prośbę do pana komendanta, żeby przejeżdżając przez naszą miejscowość, 
zrobił porządek z mieszkańcami, którzy znaleźli sobie miejsce do spożywania 
alkoholu akurat przy świetlicy wiejskiej. Zwracałem im wiele razy uwagę, ale ciągle 
jest to samo i nie ma już do tego siły. Na świetlicę przychodzą dzieci i nie koniecznie 
powinny patrzeć na ludzi, którzy spożywają tam alkohol.  
Pan Tadeusz Jałoszyński – jeżeli chodzi o odśnieżanie, to jak zgłaszałem problem 
do gminy, okazało się, że droga jest powiatowa, więc zgłosiłem się do naczelnika 
Świsa i dowiedziałem się, że Starostwo nie ma na odśnieżanie funduszy. Więc 
proponuję, żeby rozwiązać tą instytucję i wtedy będą środki na odśnieżanie i inne 
rzeczy.  
Zaproponowano mi również, żebym odśnieżanie wykonał we własnym zakresie, więc 
to zrobiliśmy i odśnieżyliśmy chodnik, a po godzinie człowiek, który odśnieżał drogę, 
zasypał nam ten odśnieżony chodnik. Więc to już po prostu przerasta wszystko. Mam 
propozycję na przyszłość, żeby chodniki znajdujące się na terenie Gminy ona 
odśnieżała. Niech Starostwo przekaże na to pieniądze i wtedy nie będzie takich 
problemów.  
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9-10 lutego w szkole rolniczej odbędzie się wystawa ptactwa – gołębi na która 
zapraszam.  
Pan Tomasz Hofman – składam wniosek w sprawie firmy Torpom. Proszę o 
wyegzekwowanie, żeby firma chociaż po sobie sprzątała. Firma wywozi ziemię, nie 
czyści drogi po tym i robi się wtedy wielkie błoto, a chodzą tamtędy często dzieci.   
Proszę również o kładkę. W tej sprawie dzwoniłem wiele razy do Urzędu i nie ma tam 
wykonawcy, który stale odśnieża.  
 
VII. ROZPATRZENIE PROJEKTÓW UCHWAŁ W SPRAWIE: 
1. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pruszcz Gdański 
Projekt uchwały zreferowała M. Lica-  Skarbnik Gminy.  
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 10 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 10 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XXVI/1/2013 z 
dnia 31 stycznia 2013 r.  w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Pruszcz Gdański. 
 
2. nadania nazwy ulicy w miejscowości Straszyn  
Projekt uchwały odczytała M. Grzegorczyk – Sekretarz Gminy.  
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 10 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 10 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XXVI/2/2013 z 
dnia 31 stycznia 2013 r.  w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości 
Straszyn.  
 
3. wprowadzenia zmian w uchwale nr XII/98/2003 Rady Gminy Pruszcz Gdański 
z dnia 26 września 2003 r. w sprawie zatwierdzenia statutu sołectwa Straszyn   
Projekt uchwały zreferowała M. Grzegorczyk – Sekretarz Gminy. 
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie. 
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie. 
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie. 
Komisja Rewizyjna zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
 
Pani Aneta Kaszubowska – Rogiel – nie zadałam tego pytania na posiedzeniu 
Komisji, dlatego że przyszło mi do głowy później, mianowicie czy podsołtys jest 
wynagradzany?  
Pani sekretarz Małgorzata Grzegorczyk – wynagrodzenie otrzymują tylko sołtysi w 
postaci zryczałtowanych diet.  
Pani Aneta Kaszubowska – Rogiel – i nie ma możliwości wprowadzenia takiego 
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wynagrodzenia? 
Pani sekretarz Małgorzata Grzegorczyk – nie ma. Z ustawy wynika, że Rada 
Gminy może wynagradzać tylko i wyłącznie sołtysów.  
Pan Mariusz Kociński – nie ma nigdzie zdefiniowanej funkcji podsołtysa. Czy on ma 
zastępować sołtysa, czy ma takie kompetencje jak on?  
Pani sekretarz Małgorzata Grzegorczyk – podsołtysi są powoływani w chwili 
obecnej w dużych miejscowościach w celu wspierania pracy sołtysa. Podsołtys jest 
członkiem Rady Sołeckiej i przede wszystkim wspiera działania sołtysa.  
Pan Mariusz Kociński – chciałbym zapytać odnośnie zapisu w uchwale: „ w 
przypadku odwołania sołtysa” – może powinno być dopisane „ z funkcji”, czy nie ma 
takiej potrzeby?  
Pani sekretarz Małgorzata Grzegorczyk – sołtys jest powoływany i odwoływany, 
więc nie trzeba.  
Pan Mariusz Kociński – drugie pytanie odnośnie rezygnacji: jeżeli ktoś rezygnuje to 
piszemy tutaj, że zostanie podjęta uchwała o przyjęciu rezygnacji. A jeżeli sołtys 
rezygnuje, to nie można tej rezygnacji nie przyjąć. Może powinien być zapis, że 
zebranie wiejskie podejmuje uchwałę o zwolnieniu z pełnienia obowiązków bez tego 
zapisu o przyjęciu rezygnacji. Nie upieram się przy tym, tylko zwracam uwagę.  
Pani wójt Magdalena Kołodziejczak – ten zapis jest prawidłowy, bo przyjmuje się 
rezygnację.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 10 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 9 osób, 1 osoba wstrzymała się od głosu, Rada Gminy 
podjęła Uchwałę nr XXVI/3/2013 z dnia 31 stycznia 2013 r.  w sprawie 
wprowadzenia zmian w uchwale nr XII/98/2003 Rady Gminy Pruszcz Gdański z 
dnia 26 września 2003 r. w sprawie zatwierdzenia statutu sołectwa Straszyn.  

 
4. nabycia działki nr 92/3 w Cieplewie na własność Gminy Pruszcz Gdański 
Projekt uchwały odczytał Ł. Jurgielewicz -  pracownik merytoryczny.  
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie. 
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie. 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 10 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 10 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XXVI/4/2013 z 
dnia 31 stycznia 2013 r.  w sprawie nabycia działki nr 92/3 w Cieplewie na 
własność Gminy Pruszcz Gdański.  
 
5. nabycia działki nr 91/7 w Straszynie na własność Gminy Pruszcz Gdański 
Projekt uchwały odczytał Ł. Jurgielewicz -  pracownik merytoryczny.  
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie. 
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie. 
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Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 10 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 9 osób, 1 osoba wstrzymała się od głosu, Rada Gminy 
podjęła Uchwałę nr XXVI/5/2013 z dnia 31 stycznia 2013 r.  w sprawie nabycia 
działki nr 91/7 w Straszynie na własność Gminy Pruszcz Gdański.  
 
6. wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Gminą Pruszcz 
Gdański a Gminą Miasta Gdańsk w sprawie kompleksowej dostawy i/lub 
dostawy i przesyłu energii elektrycznej  
Projekt uchwały zreferował A. Bożyk -  Z-ca Wójta Gminy.  

Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 10 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 10 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr XXVI/6/2013 z 
dnia 31 stycznia 2013 r.  w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 
pomiędzy Gminą Pruszcz Gdański a Gminą Miasta Gdańsk w sprawie 
kompleksowej dostawy i/lub dostawy i przesyłu energii elektrycznej.  
 
VIII. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  
Pani wójt Magdalena Kołodziejczak – pytanie w sprawie czy będą różne metody 
naliczania śmieci- chcę powiedzieć, że my jesteśmy w tej dobrej sytuacji, bo po 
podjęciu uchwały. Analizujemy różne rozwiązania, również innych gmin i m.in. 
rozmawialiśmy z przedstawicielami podobnej do nas gminy- Żukowo, gdzie oni 
wprowadzają tam metodę mieszaną tj. w gospodarstwach jedno – dwu osobowych 
wprowadzają stawkę po 15 zł od osoby natomiast w pozostałych przypadkach 48 zł 
ryczałtu. Jeżeli chcielibyśmy teraz wprowadzić pewne zróżnicowanie, to trzeba by 
było na wielorodzinne gospodarstwa podnieść cenę, na te mniej liczebne zaś 
obniżyć. Jeżeli ktoś mówi mi, że jemu cena wywozu śmieci wzrośnie o 80 % do 
obecnej ceny, to pytam się ile on musiał płacić do tej pory, bo to jest po prostu 
niemożliwe. Dowiedzieliśmy się o ceny u różnych odbiorców i generalnie dla wielu z 
nas ta stawka będzie niższa niż dotychczas, przy czym system będzie szczelny. 
Jeżeli państwo uznacie, że warto dotykać tego tematu, to będziemy oczywiście 
zobowiązani wprowadzać zmiany. Należy się zastanowić czy przy tak akceptowalnej 
cenie jest sens, żeby wracać do tego tematu. Powiem jeszcze raz, że nie ma takiej 
metody, żeby ona była sprawiedliwa. Gdybyśmy wszyscy byli uczciwi i składali 
prawdziwe deklaracje to tylko wtedy byłoby to możliwe. Propozycja nasza jest taka, 
żeby pozwolić zacząć temu systemowi funkcjonować i wtedy ewentualnie, jeżeli coś 
będzie nie takie jak trzeba, myśleć o wprowadzeniu zmian. Co do jednej rzeczy 
mamy jasność, że w niewielkim stopniu gospodarstwa jednoosobowe, ale które są 
prowadzone w domach jednorodzinnych będą może płaciły trochę więcej niż do tej 
pory, ale to też różnica będzie minimalna. Też nie dostaliśmy sygnałów 
niezadowolenia od mieszkańców budownictwa wielorodzinnego, a jest to również 
istotne, bo do tej pory wspólnoty mieszkaniowe naliczały 8-9 zł od osoby. Nasza 
stawka wpisuje się w dotychczasowe kwoty. Rozmawiałam ostatnio z pracownikami 
gminy Kartuzy i tam również była bardzo burzliwa dyskusja, ale mieszkańcy 
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budownictwa wielorodzinnego będą płacili 48 zł, bo oni wybrali metodę ryczałtową. 
Więc przy małych mieszkaniach i nielicznych rodzinach ludzie płacili 8 zł, a teraz 
będą płacili 48 zł i to jest dość duża różnica. Nikt z państwa nie zgłaszał mi żadnych 
zarzutów od mieszkańców, do Przewodniczącego wpłynął jeden protest. Generalnie 
mieszkańcy wręcz wyrażają zadowolenie, że wreszcie może przestaniemy mieć 
wszędzie dzikie wysypiska. Zostawiam tę decyzję państwu, ale trzeba się nad tym 
poważnie zastanowić.  
Sprawa chodników i dróg powiatowych. Bardzo się cieszę, ze uwag odnośnie 
utrzymania dróg gminnych jest tak niewiele. Oczywiście, że jakieś zawsze będą, bo 
jak u nas spadnie choćby 5 cm śniegu to już zdarza się, że dzwonią telefony w tej 
sprawie. My jesteśmy praktycznie 24 h/dobę pod telefonem, dlatego mamy 
możliwość bardzo szybkiej reakcji. Na pewno w przyszłym roku będę państwa 
namawiała, żebyśmy przeznaczyli znowu trochę więcej pieniędzy na utrzymanie dróg 
i chodników i żeby odśnieżanie chodników gminnych było standardem. Oczywiście 
sporną rzeczą jest to czy jeżeli jest ileś centymetrów przerwy między płotem a 
chodnikiem to mieszkaniec nie ma już obowiązku tego odśnieżyć. Jest to kuriozalne. 
Jeżeli my dziś budujemy jakąś drogę to zaraz jest pytanie o chodnik i o oświetlenie. 
My musimy więc mieszkańcom mówić jasno, że jeżeli nie chcą odśnieżać, nawet jak 
nie mają tego obowiązku, to trzeba liczyć się z tym, że realizacja kolejnej inwestycji 
trochę się opóźni. To, że wszystkiego nie odśnieżamy nie bierze się z tego, że 
jesteśmy nieudolni, tylko z tego, że widzimy również inne potrzeby jakie występują, 
na które trzeba przeznaczyć środki. Jeżeli chodzi o postępowanie mieszkańców, to 
miałam tu na myśli Łęgowo ul. Długa, gdzie ostatnio powstał nowy chodnik. Dzwoni 
do mnie młody człowiek i mówi, że jak jego córka wraca ze szkoły to nie może 
przejść chodnikiem, bo jest nie odśnieżony. W tym czasie było tam dosłownie 5 cm 
śniegu. Słysząc, że to jest młody człowiek, mówię, że może warto skrzyknąć 
sąsiadów i odśnieżyć ten odcinek. Na to dostałam odpowiedź, że jeden z sąsiadów 
nie chce odśnieżać, w związku z czym oni nie widzą potrzeby, żeby za niego coś 
robić. W takim wypadku gmina oczywiście wyśle sprzęt, odśnieży, ale popatrzcie 
państwo jakie to są koszty. Natomiast ogromny problem to jest odśnieżanie 
chodników w pasach drogowych wyższego rzędu czyli powiatowych, wojewódzkich i 
krajowych. Jeżeli wydamy pieniądze na odśnieżenie tych dróg, to zaraz usłyszymy 
zarzut, że gmina wydatkuje nienależenie środki własne na nieswoje zadania. To jest 
dla nas ogromny kłopot. My zwracaliśmy się do Starostwa, kiedyś raz udało nam się 
podpisać takie porozumienie, że starostwo przekazało nam swoje zadania do 
realizacji, dali nam na to środki, a my okaszalaiśmy, czyścilismy itd. Niestety 
jesteśmy w jakimś błędnym kole, bo my dofinansowujemy budowę tych chodników na 
podstawie porozumienia, deklarujemy że możemy chodniki utrzymywać w zamian za 
przekazanie jakiś środków, natomiast nie ma takiej woli ze strony Starostwa.  
Na następną sesję zaprosimy pana starostę, bo ostatnio usłyszałam, że nie będzie 
odśnieżania powiatowych chodników. Pytam się więc czy to jest w gestii pana 
wicestarosty czy Rady? Nie można o takich rzeczach jednoosobowo decydować. 
Także w tej sprawie składamy też pismo do Wojewódzkiego Zarządu Dróg, żeby też 
na podstawie zawartego porozumienia można byłoby się podjąć realizacji tych 
tematów. Oczywiście w ślad za tym powinno pójść przyznanie chociażby części 
środków.  
Cmentarz w Wiślinie – plan zagospodarowania został podjęty, my realizujemy tę 
zmianę i jak będziemy gotowi, to od razu to przekażemy. Na dziś przekazaliśmy już 
sam ten teren, żeby ksiądz mógł wykonywać jakieś drobne prace rekultywacyjne, 
zgodnie z wnioskiem, a kupiliśmy ten teren kiedy się pojawiła taka szansa. Pan 
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doskonale wie, że przez lata próbowaliśmy rozmawiać w tej sprawie i nie było cienia 
możliwości na wykup. Potem to się zmieniło, a teraz robimy zmianę planu i niedługo 
będziemy mogli sfinalizować sprawę.  
Ul. Zielona i Topolowa – oczywiście pracownicy pojadą to sprawdzić.  
Chodnik ul. Jasna i ul. Tczewska – są już w tej sprawie pisma, że jeżeli my tam 
urządzimy chodnik to mieszkańcy sobie od razu życzą: monitoring, oświetlenie, 
odwodnienie chodnika, ponieważ nie pozwolą na to, żeby mogło zalewać ogródki i 
uważają, że może być to miejsce do zbierania się różnych nie porządanych osób, w 
związku z tym jest taka argumentacja, że jeżeli ktoś chce sobie zrobić wygodnie, to 
oni sobie życzą zapewnienia bezpieczeństwa. Także nie będzie to łatwy temat.  
Linia nocna do Łęgowa – dostaliśmy wczoraj pismo, że nie ma możliwości 
przedłużenia tego autobusu, który wjeżdża do Pruszcza w nocy, ponieważ on zaraz 
musi zawrócić na następny kurs i nawet w Pruszczu nie przedłużono linii. Natomiast 
też piszą, że uruchomienie osobnej linii nocnej jest nieopłacalne i jeżeli byśmy chcieli 
to ewentualnie mogą dla nas postawić całą linię do Łęgowa. W związku z tym, że my 
już realizujemy komunikację gminną to wstawianie dodatkowej linii, przy wysokich 
kosztach komunikacji, będzie bardzo trudne.  
Przetarg na zbiornik retencyjny – ul. Kwiatowa – każda inwestycja w budżecie jest 
bardzo ważna i mówiłam państwu, że my już ogłaszamy przetargi na te największe 
rzeczy i robimy wszystko w kolejności. Skala takich inwestycji jak komunikacja czy 
„schetynówki” jest nieporównywalna, więc najpierw zajmujemy się tymi przetargami, 
ale oczywiście wszystkie pozostałe inwestycje jak najszybciej będziemy chcieli 
zrobić.  
Ilość miejsc parkingowych przy szkole w Borkowie – wiem, że państwo w tym 
temacie walczycie, będziemy jeszcze o tym rozmawiali wspólnie. Bo jeżeli my dziś w 
Borkowie budujemy ulice i w zasadzie każda z nich ma chodnik, to może warto też 
rozmawiać z rodzicami, że nie koniecznie dzieci muszą być do szkoły podwożone 
samochodami. Dzieci w Borkowie mają naprawdę zagwarantowane bezpieczeństwo, 
jeżeli chodzi o infrastrukturę. Oczywiście każde miejsce postojowe jest teraz na wagę 
złota, dlatego będziemy się jeszcze tym tematem zajmować.  
Pojemnik na odzież w Przejazdowie –robimy teraz wielką akcję i poszło mnóstwo 
pism do tych firm. Przede wszystkim o podanie tytułu prawnego do działek, 
informujemy, że w określonym terminie muszą te pojemniki usunąć, a jeżeli tego nie 
zrobią, to usuniemy je sami. Czekamy na razie na zwrotki pocztowe, żeby być 
pewnym dostarczenia informacji. Robimy więc z tym porządek w całej gminie.  
Kontr – raport dla asfaltowni – zapytanie ofertowe w tej sprawie poszło. 
Rozmawiałam też wczoraj z firmą, która będzie ten raport robiła. Padł też taki 
wniosek na zebraniu wiejskim o ewentualna zmianę planu zagospodarowania. Chcę, 
żebyście państwo mieli taką wiedzę, że jeżeli w momencie uchwalania planu mamy 
wpisaną jakąś funkcję i teraz gmina chciałaby z urzędu ją zmienić, to właściciele 
gruntu mogą wystąpić o odszkodowania i to dość znaczne. Dlatego z takimi 
wnioskami trzeba być dość ostrożnym. Są też tam tacy właściciele działek, którzy 
chcą, żeby tam powstała asfaltowania. Więc jak zmienimy zapis, a oni wystąpią do 
sądu o odszkodowanie, ponieważ udowodnią że tamta funkcja była dla niech 
zdecydowanie korzystniejsza to będziemy płacili ogromne odszkodowania. Ale o tym 
raporcie jeszcze porozmawiamy.  
Mokry Dwór – artykuł w Echu Pruszcza – od pewnego czasu jest realizowany taki 
scenariusz: mimo, że inne organy nie wnoszą zastrzeżeń do uchwał Rady Gminy to 
zgłasza się to do prokuratury i natychmiast pojawia się informacja na ten temat w 
prasie, mimo ze gmina jeszcze nic na ten temat nie wie. Trudno jest mi to określić, bo 
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jeżeli komuś zależy, żeby gminę stawiać w jak najgorszym świetle to gratuluję 
pomysłu. Prasa dziś też funkcjonuje tak, że nie do końca życzy sobie wyjaśnienia 
sprawy i czasami chodzi o to, żeby może w trochę bardziej mętny sposób wiadomość 
podać dla ogółu. Nikt nie przyszedł i nikt nie zadał sobie trudu, żeby poznać całą 
sytuację od początku do końca. Więc znowu musimy absorbować pracowników i 
czas na załatwianie takich spraw. Więc proszę nas nie pytać czy coś może być 
trochę szybciej zrobione, dlaczego jest wolniejsze tempo załatwiania różnych spraw, 
bo jeżeli my spędzamy dodatkowo mnóstwo czasu w różnych instytucjach i 
udowadniamy rzeczy oczywiste, to tak to wygląda. Jeżeli ktoś miałby odrobinę dobrej 
woli, to przyszedłby i zapytał. Przeczytałam również, że w gminie przydałaby się 
większa transparentność. Pytam się więc co nie jest w tej gminie dostępne? 
Uważam, że nie jest to w porządku, bo to nie jest strzał tylko przeciwko mnie tylko 
również działanie przeciw pracownikom, ludziom którzy działają na rzecz tej gminy.  
Wbrew różnym wcześniejszym głosom, że wójt lansuje się w prasie za gminne 
pieniądze, ukaże się artykuł za pieniądze gminy w Echu Pruszcza, bo inaczej Echo 
nie napisze tego co wynika z dokumentów lub być może będzie to dla gazety trochę 
za nudne i opiszemy historię Mokrego Dworu: że w latach 70- tych z pieniędzy 
rolników powstał SKR, baza została wybudowana, a w 1993 roku SKR złożył 
wszystkie nakłady, zakup maszyn itd. Trzeba by sobie zadać odrobinę trudu by tego 
się dowiedzieć, a nie bezpodstawnie pisać, że ktoś coś chciał zdefraudować, mimo 
że wprost nie padły te słowa, intencja nie jest trudna do odczytania. To co powiedział 
też już pan Dargiewicz, radca prawny, to właśnie z wniosku gminy toczył się spór 
przed sądem, bo my mogliśmy oddać im te działki nieodpłatnie. Żeby sytuacja była 
jasna i klarowana wystąpiliśmy do sądu, a sąd przychylił się do naszego stanowiska i 
te działki zostały w efekcie sprzedane. Jeżeli teraz teren jest utwardzony, ogrodzony, 
pociągnięta jest infrastruktura, są wybudowane zbiorniki, to kto ma interes, żeby to 
kupić, dla kogo to stanowi pewną całość i funkcjonalnie może poprawić 
zagospodarowanie przyległych działek? Wystarczy odrobina dobrej woli, żeby 
wyjaśniać pewne kwestie.  
Jeżeli państwo macie jakieś pytania, wątpliwości, to zapraszam bezpośrednio do 
nas. Mogę jeszcze dodać, że jeżeli ta sprawa skończy się dla nas pozytywnie to 
zobaczycie państwo jakiej wielkości artykuł i z jakim tytułem się pokaże. I wtedy 
proszę o obiektywną ocenę.  
 

IX. WOLNE WNIOSKI. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – niedawno rozpatrywaliśmy skargę 
mieszkańca gminy na tryb sprzedaży działek w Mokrym Dworze i wtedy pan radny 
Kociński powiedział taką tezę, że gmina na bezumownym korzystaniu z dwóch 
działek o pow. 1700 m² przez SKR straciła kwotę 500 – 600 tys. zł. Wtedy na moje 
zapytanie odnośnie udowodnienia takiej kwoty, pan radny zdeklarował się, że 
przedstawi jej dokładne wyliczenie na piśmie. W związku z powyższym chciałbym się 
dowiedzieć czy ma Pan już taką kalkulację? 
Pan Mariusz Kociński – w najbliższym czasie do pana trafi. Ja również składałem 
interpelację na którą nie dostałem jeszcze odpowiedzi np. znaki o fotoradarze . W 
ciągu dwóch tygodni przedstawię odpowiedź.  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – tym zajmie się pan komendant, był dziś na 
sesji i otrzymał wniosek.   
Pan Zbigniew Demczuk – od pewnego czasu zauważyłem, że sztandarowym 
tematem u nas robi się temat sprzedaży SKR-u w Mokrym Dworze, czy jest to 
zasadne czy nie. W zasadzie co sesję ten temat przerabiamy, nie wiem czy może do 
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następnych wyborów dalej będziemy to ciągnęli?  Wiadomo, że w tej sprawie chodzi 
o to, aby nas oczernić, pokazać że jesteśmy niekompetentni, że straciliśmy 
pieniądze. Na ostatniej sesji słyszałem właśnie, że nawet 500 tys. zł straciliśmy – nie 
wiem, może kalkulator się zaciął i nie zdążono wyliczyć tej ceny?  
Gazety na ten czas nie są mediami kompetentnymi, oni skupiają się na tym, żeby był 
dobry nagłówek, przyciągnął uwagę. Musi być jakiś podtekst, najlepiej coś jeszcze 
dodać o pieniądzach i już jest gotowy osąd wydany przez ludzi. Mam nadzieje, że już 
na przyszłej sesji nie będziemy do tego tematu wracać, bo jest na to szkoda naszego 
czasu. Po co mamy studiować cały czas te same zarzuty, które są 
nieudokumentowane i nieuzasadnione, ale są.  
Pan Mariusz Kociński – odnośnie kompetencji – ja również głosowałem za 
sprzedażą tych działek w Mokrym Dworze na podstawie argumentacji i uzasadnienia 
do uchwały. Tylko pan Mik wstrzymał się od głosu przy tej uchwale, argumentując 
swoje wątpliwości.  
Natomiast ja mam pytanie do pani radczyni jeżeli chodzi o kwestie postępowania z 
prasą: czy my możemy liczyć na wsparcie z pani strony w kwestii napisania jakiegoś 
wniosku lub sprostowania na podstawie przepisów prawa?  
Pani Elżbieta Zajączkowska – Matejko – radca prawny – nigdy nie odmawialiśmy 
pomocy radnym i oczywiście jeżeli jest to możliwe to udzielamy zawsze takich porad. 
Każdy przypadek jest indywidualny, a w tej chwili jesteśmy zarzucani sprawami 
jednego mieszkańca, który już w ubiegłym roku złożył do gminy 650 roszczeń. Także 
tej pracy w chwili obecnej mamy bardzo dużo. Jeżeli będzie taka możliwość fizyczna, 
to jak najbardziej służymy zawsze pomocą.  
Pani Adriana Kubska – chcąc się w tę konwencję wpisać, nie wiem dlaczego pod 
moją bramą nie stoją ludzie po pożyczki, bo wg Echa Pruszcza jestem osobą o tak 
wysokich dochodach. Po złożonych oświadczeniach majątkowych okazuje się jak 
można mieć wysokie zarobki. Pomyłka o jedno zero stanowi naprawdę dużą różnicę, 
gdzie jestem potem dziwnie postrzegana przez znajomych i rodzinę, a sprostowanie 
jest tak małe i tak ukryte, że dla czytających niedostrzegalne. Więc jedyną prawdą 
jest to co jest zamieszczone na naszej stronie i tam występują prawdziwe dochody.  
Pani Aneta Kaszubowska – Rogiel – jeżeli chodzi o ustawy dotyczące śmieci, czy 
w ramach uświadamiania społeczności moglibyśmy pomyśleć o zorganizowaniu 
warsztatów na świetlicach zarówno dla dzieci i dla osób dorosłych?  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – ulotka to jest podstawa i jednocześnie 
namiastka tego jak będziemy edukować. Rozmawiałam z prezesem Szadółek i 
będziemy organizowali wyjazdy na Szadółki, żeby zobaczyć co to znaczy i jaki to jest 
problem. Teraz organizujemy wyjazdy dla gimnazjalistów do oczyszczalni Wschód. 
Musimy zacząć się uczyć w ten sposób. Będziemy robili też cały szereg konkursów i 
zabaw, drukowali różne ciekawostki dla dzieci. Niedługo zrobimy też dla państwa 
takie spotkania organizowane na zasadzie: przez zabawę do nauki. Będziemy z 
państwem w kontakcie i będziemy robili dużo rzeczy w tym temacie. Na tej ulotce, 
którą wypuścimy będą też informacje np. jak dana rzecz rozkłada się w środowisku 
itd. Będziemy więc organizowali szeroką akcję.  
Członek Rady Sołeckiej wsi Straszyn – chciałbym się dowiedzieć w jaki sposób 
będą dystrybuowane worki na śmieci i jak będzie wyglądała opłata? 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – w ulotce oprócz informacji o całej 
procedurze, chcemy informować mieszkańców co jest w tej cenie zawarte czyli np. 
wystawki, selektywny punkt zbiórki, dostarczane bezpłatnie worki . Pierwszy raz 
dostarczymy sześć worków, czyli po dwa na każdą frakcję: papier, szkło i plastik. Z 
naszych obserwacji wynika, że szkła jest najmniej i dlatego być może, jeszcze 
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będziemy o tym rozmawiać, damy trzy worki na plastik i jeden na szkło. Potem 
będzie tak, że przy odbiorze, odbiorca będzie zostawiał kolejne, z tym że będzie to 
już po jednym worku. Jeżeli będzie taka potrzeba, że trzeba będzie więcej wywieść 
to oczywiście za darmo to zrobimy. Doszliśmy też do wniosku, że do selektywnego 
punktu zbiórki będzie też można przynieść meble czy sprzęt, który jest jeszcze 
całkiem dobrej jakości, a jest nam niepotrzebny w domu. My też często szukamy dla 
naszych mieszkańców jakiegoś elementu wyposażenia, więc moglibyśmy to 
wykorzystać, żeby to była jakaś forma wystawki. Jeżeli państwo wpadniecie jeszcze 
na jakieś pomysły to bardzo prosimy o informację. Jestem przekonana, że za rok czy 
dwa będziemy sobie gratulowali, że tych śmieci jest zdecydowanie mniej. Na pewno 
będzie grupa osób od których nie ściągniemy tej należności, ale przynajmniej nie 
będziemy mieli wysypisk śmieci w lasach ani porozsypywanych pojemników.  
Z-ca Wójta Andrzej Bożyk – chciałbym poinformować, że w lutym wchodzi kolejna 
nowelizacja o zamówieniach publicznych i tak jak prace bieżące, naprawcze były 
wykonywane z wolnej ręki, to teraz te wszystkie działania również podlegają prawu o 
zamówieniach publicznych. Więc na bieżąco zgłaszane tematy będą teraz 
kumulowane w duże zamówienia i co dwa, trzy miesiące będzie dopiero ogłaszany 
przetarg. Niestety nie poprawia nam to funkcjonowania. dotyczy to nawet 
najdrobniejszych spraw jak stawianie znaków, łatanie dziur w drogach itd. Czas 
realizacji będzie więc o wiele dłuższy.  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – to też się dzieje dlatego, żeby zamknąć 
dyskusję czy np.  zadania za 15 tys. zł nie zleciło się czasem znajomemu. Więc teraz 
wchodzi wszystko w tryb przetargu, każdy ma prawo startowania w nich.  
Z-ca Wójta Andrzej Bożyk – konsekwencje też będą miały inny wymiar bo np. 
dziury na drodze, gdzie żeby je naprawić będziemy czekali kilka miesięcy, będą już w 
o wiele gorszym stanie i ile przez ten czas trzeba będzie wypłacić odszkodowań. 
Będzie to generowało kolejne koszty.  
 
 
X. ZAKOŃCZENIE SESJI RADY GMINY.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski - w wyniku wyczerpania porządku 
obrad stwierdzam, że XXVI Sesja Rady Gminy Pruszcz Gdański VI Kadencji została 
zakończona. 
XXVI Sesja Rady Gminy zakończyła się o godzinie 11.45.  
 
Protokołowała: 
Anna Klonkowska 
Protokół został przyjęty na XXVII Sesji Rady Gminy Pruszcz Gdański w dniu 8 marca 
2013 r.  
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